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af Hans-Ulrik Barfoed, Tågelundvej 8, Egtved  

På det musikforlag, jeg var ansat ved i en menneskealder, var der helt fra begyndelsen i København 

en fast pause klokken 14.30, hvor teen blev serveret. En skik, der blev videreført, efter at forlaget i 

1964 flyttede til Egtved og i øvrigt dér tog navnet Edition Egtved. Den skik var kendt blandt 

forlagets eksterne samarbejdspartnere blandt andre komponister og udgivere så der var ofte godt 

besat rundt om sofabordet i villaen i Gentofte, hvor forlaget havde til huse. 

 

En dag i december dengang var komponisten Leif Kayser til stede, og talen faldt på den 

tilstundende jul. Forlæggeren fortalte, at familien havde fundet ud af, at datteren, da hun netop var 

begyndt at kunne læse lidt på egen hånd, havde stavet sig igennem Det kimer nu til julefest.  

 

Da de nemlig skulle synge salmen juleaften derhjemme, sang hun med høj og klar stemme tredje 

linje i første vers, som steg til lave hytter ned, med steg udtalt, så det rimede på leg. 

 

Det havde de moret sig over dengang, og det gjorde vi, der var til stede her, da også. Men Leif 

Kayser, der også var præst i den katolske Sankt Ansgar Kirke, sad og grundede lidt og sagde så: Ja, 

ja, pigen har nu fat i noget dér. Johannesevangeliet beretter jo netop om ordet, der blev kød! 

 

 

 


